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УДК 343.1

ИЗМЕРИТЕЛЬНАЯ ИНФОРМАЦИЯ  
В УГОЛОВНОМ ПРОЦЕССЕ:  
ЗНАЧЕНИЕ И ПРАВОВОЙ РЕЖИМ  
ИСПОЛЬЗОВАНИЯ

Д. В. Галкин, заведующий кафедрой криминалистики Хабаровского 
филиала Московской академии СК России, кандидат юридических 
наук, доцент

В статье на основе обобщения правоприменительной практики 
применения средств измерения для получения доказательственной 
и ориентирующей информации по уголовным делам анализируется 
правовой режим ее использования в уголовном процессе. Делается 
вывод о том, что достоверность доказательств, полученных с помо-
щью средств измерения, подразумевает необходимость соблюдения 
специальных требований метрологического законодательства.

Ключевые слова: измерение при сборе доказательств, измерительная 
информация, измерение в криминалистике, достоверность доказа-
тельств, метрологические требования, единство измерений.

MEASUREMENT INFORMATION IN CRIMINAL 
PROCEDURES: MEANING AND LEGAL  
REGIME OF USE

D. V. Galkin, head of the Department of Criminalistics of the Khabarovsk 
Branch of the Moscow Academy of the Investigative Committee of the Russian 
Federation, kandidat nauk, degree in Law, Associate Professor

The article, based on a generalization of law enforcement practice of using 
measuring instruments to obtain evidentiary and guiding information 
in criminal cases, analyzes its legal regime in criminal proceedings. The 
conclusion is summarized that the reliability of evidence obtained us-
ing measuring instruments implies the need to comply with the special 
requirements of metrological legislation.

Keywords: measurement when collecting evidence, measurement in-
formation, measurement in forensic science, reliability of evidence, 
metrological requirements, uniformity of measurements.
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